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REEDE tuleb pilvine. Paljudes 
kohtades sajab lund, lörtsi, saartel 
vihma. On jäiteoht! Öösel on 
-4...+3 päeval -2...+3 kraadi.
 
LAUPÄEVAL püsib pilvine ilm. 
Mitmel pool sajab lund, lörtsi 
ja vihma. On jäiteoht! Öösel on 
-3...+3, päeval 0...+5 kraadi. 

PÜHAPÄEV tuleb pilvine, palju-
des kohtades sajab lörtsi ja vihma. 
On jäiteoht! Öösel on -3...+3, 
päeval -3...+3 kraadi.

ESMASPÄEV tuleb pilvine, sajab 
lörtsi ja vihma. On jäiteoht! Öösel 
on -1...+3, päeval 0...+4 kraadi.

TÄNA LEHES

ILM

Paigalthüpetes parimad 
selgunud

lk 6

SÕNUMID

TÜRI VALLAS

21. detsembril kell 14 Türi ki-
rikus Inseneride meeskoori 
kontsert.
21. detsembril kell 17 Türi 
kultuurimajas taidlejate 
kontsert.

Sirlile mõeldes ja öeldes
lk 5

Käsitööring kutsub 
jõuluteemalisele näitusele

lk 3

Ringhäälingu-
muuseum ootab külla

Eesti Ringhäälingumuuseum 
ootab laupäeval, 27. detsembril 
tutvuma muuseumi väljapane-
kutega. Muuseum on sel päeval 
avatud kella kümnest kuni kel-
la viieni. Külastamine ning kell 
14 algav programm on kõigile 
tasuta.

 Ringhäälingumuuseumi 
püsinäitusel saab tutvuda raa-
dio ja televisiooni ajalooga.

Eksponeeritud on  foto-
materjalid, vastuvõtjad, ring-
häälinguajaloos olulist rolli 
etendanud isikute vahakujud, 
reporterite töövahendid ning 
ringhäälingu stuudio- ja saate-
tehnika.

 „Ajutise väljapanekute saa-
lis on avatud kuuldeprogramm-
näitus “Seitse nägemust Eestist”, 
millega pakume huvitavat või-
malust tutvuda ajaloo ja ühis-
konna arenguga ringhäälingu 
poolt helikandjatele salvestatud 
poliitikute kõnede-nägemus-
te abil,” lisas muuseumi direk-
tor Juhan Sihver. Kuulamiseks 
on Konstantin Pätsi, Jaan Tõ-
nissoni, Hjalmar Mäe, Johannes 
Varese, Johannes Käbini, Karl 
Vaino ja Lennart Meri kõnede 
salvestised. Helidokumente il-
lustreerivad fotod kõnelejatest.

 „Kell 14-15.30ni toimu-
va programmi käigus anname 
ülevaate eelnimetatud poliiti-
kute kõnedest. Arutleme nen-
de nägemuste tähtsuse ja koha 
üle tänapäeva Eestis. Avatud 
mikrofon annab külastajatele 
võimaluse esitada ka oma nä-
gemus Eestist,” rääkis Sihver 
veel.

TR

Toimetulekukool pääseb 
ruumikitsikusest
Eelmisel neljapäeval kin-
nitas valitsus oma istungil 
hariduslike erivajadustega 
õpilaste koolide investee-
rimiskava, millest Türi toi-
metulekukool saab kahe 
kavandi tarvis kokku 13,2 
miljonit krooni. Õppehoo-
nele õpilaskodu juurdeehi-
tust ja õuerajatiste ehitust  
toetatakse 5,2 miljoni kroo-
niga ning  praeguse hoone 
ümberehitust ja sisusta-
mist 8 miljoni krooniga.

ANTS OIDEKIVI
rleht@tyri.ee

Türi toimetulekukoo-
li direktor Tiiu Sadam ei 
varjanud oma heameelt 
enne jõule saabunud rõõ-
musõnumi üle. Kuigi 
ametlikku vastust must-
valgel polevat ta veel näi-
nud, võib valitsuse istun-
gi stenogrammist näha, et 
eelnõu on kinnitatud.

„Olime seda otsust pi-
kisilmi oodanud,” tunnis-
tas Sadam. „Riigipoolne 
asjaajamine käib aeglaselt, 
sest eeltaotluse olime esi-
tanud juba 16. juunil. Tõ-
si, haridus- ja teadusmi-
nisteerium tunnistas meie 
ümberehituskavandi väga 
perspektiivikaks juba sep-
tembrikuus ja tegi ettepa-
neku lülitada see investee-
rimiskavva ja rahastada 
seda 8 miljoni krooniga. 
Kuigi olime küsinud 13,2 
miljonilt krooni, jäime 
nõusse, sest parem varb-
lane peos, kui tuvi katusel. 
Õpilaskodu juurdeehituse 
lubamine tuli mulle isegi 
väikese üllatusena.”  

Ehitustöödele kulub aasta

Kevadel jõudsid toime-
tulekukooli ja vallavalit-
suse esindajad ühiste aru-
telude käigus seisukohale, 
et koolihoone tuleks reno-
veerida ning rajada ka uus 
juurdeehitus. 

Sadama ütlust möö-
da teavitati kevadel kõiki 
hariduslikke erivajaduste-
ga õpilaste koole, et peat-
selt  on avanemas meede 
hariduslike erivajaduste-
ga õpilaste õppekeskkonna 
kaasajastamiseks   „On ole-
mas elukeskkonna arenda-
mise rakenduskava, mil-

le prioriteetseks suunaks 
on hariduse infrastruktuu-
ri arendamine,” selgitas ta. 
„Et rakenduskava kohaselt  
võivad toetuse taotlejateks 
olla ka kohalike omava-
litsuste hallatavad eriva-
jadustega õpilaste koolid, 
haarasime võimalusest 
kinni ja koostasime valla-
valitsuse arendusosakonna 
abiga kaks kavandit.” 

Mahukale eeltaotluse-
le lisati OÜ Krive Ehitu-
se koostatud eelprojekti 
koos arvestuslike hinda-
dega. Ehitustööde toimu-
mise ajaks märgiti 1. juu-
ni 2009 kuni 31. august 
2010. Sadam ütles, et sa-
jandivanuse hoone remont 
on möödapääsmatu: va-
nad puitseinad ei pea soo-
ja, vundament praguneb 
ning parema tiiva mäda-
nenud põrandatalad pü-
sivad vaid tänu keldrisse 
seatud lisatugedele. Ka väl-
jastpoolt vaadates paistab 
maja õnnetu, korralik on 
ainult mõned aastad taga-
si paigaldatud katus.

Lisaks valmistab koo-
liperele muret ruumikitsi-
kus. Praegu  jagavad õpe-
tajad, koolipersonal ja 
õpilased sama tualettruu-
mi. Kaugemalt koolis käi-
vate õpilaste tarvis on va-
jalik õpilaskodu, selle 
paiknemine teisel korru-
sel on aga vastuolus keh-
tivate tuleohutusnõuetega. 
Liikumispuuetega õpilasi 
ei ole võimalik kooli vas-

tu võtta, kuna ratastooliga 
majja pääsemiseks puudub 
kaldtee.

Uus juurdeehitus lahendab 
ruumiprobleemi

Paljud mured la-
hendaks koolijuhi arva-
tes siseõuele planeeritud 
ühekorruseline lisatiib, 
kuhu rajataks õpilasko-
du 12le õpilasele: neli tu-
ba ja avatud elutuba koos 
kööginurgaga. Vabane-
nud teisele korrusele võib 
laiendada klassiruume 
ning rajada puuduolev 
õppeköök ja käsitööklass. 
„Ka õpilaste sissepääs ja 
kaldtee  hakkaksid ole-
ma maja taga – see välis-
taks auväärse maja kau-
ni fassaadi ja verandade 
väljanägemise muutmise. 
Arvan, et me päästame 
ühe maja,” lausus Sadam. 

Tema sõnul vanas ma-
jas piiratud võimaluste-
ga täiuslikult kaasaegseid 
tingimusi luua pole või-
malik. Võib ainult kohan-
dada ja parendada.  „Kah-
ju, et paar aastat tagasi ei 
täitunud valla unistus ra-
jada Türile puuetega ini-
meste keskus Järvamaal, 
millest hiljem oleks või-
nud areneda ka nõusta-
mis-rehabi l itats iooni-
keskus,” märkis Sadam. 
” Täielikult kaasaegne 
kompleks oleks ehitatud 
35 miljoni krooniga, aga 
Norra finantsmehhanis-
mid vastasid valla raha-
taotlusele eitavalt.”

Koolijuht usub, et toi-
metulekukoole on vaja 
seni kuni meie ühiskond 
ja tavakoolid pole veel 
valmis lõimumiseks.

Toimetulekukooli direktor Tiiu Sadam näitas kevadel vana koolihoone üleujutatud keldrit, 
mis järgmisel aastal algavate remonditööde käigus omandab täiesti uue ilme.  Merit Männi

KOMMENTAAR

AIVO PRÜSSEL
Türi Vallavalitsuse arendus- ja rahandusosakonna 
juhataja 

Meeldiv uudis. Põhjust rõõmustami-
seks on mitte ainult meil, vaid ka palju-
del teistel Järvamaa omavalitsustel, sest 

Türi toimetulekukoolis ei õpi ainult Türi valla lapsed. Türi 
toimetulekukooli 26 õpilastest üheksa elab teiste omava-
litsuste territooriumil. Olgem ausad - teist nii halvas sei-
sukorras koolihoonet annab otsida. Piinlik on kooli töö-
tajate, laste ja lastevanemate ees. Täna võime olla kindlad, 
et raha tööde teostamiseks on olemas. Projekti raames re-
konstrueeritakse olemasolev koolihoone ning ehitatakse 
õpilaskodu 12 lapsele. 


